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Textele acestei serii de
episoade fac parte din

ultima dintre cele trei pãrþi
ale cãrþii cu titlul

“Împãrãþia lui Dumnezeu
pe Pãmânt”,

pe care urmeazã sã o
tipãresc. Prima parte am

publicat-o în BURSA în opt
episoade (9-18 aprilie, vezi

https://www.bursa.ro/studiu
l-imperiul-roman-subjuga-i

mparatia-lui-dumnezeu-0819
4945), iar a doua parte, în

ºase episoade
(12-17 august, vezi

https://www.bursa.ro/triumf
ul-omului-si-ameliorarea-su

prima-idealul-88934059).
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Cumsãºtimcã laconducerea
ASFafostnumitunomcinstit?

A
r putea fi o zimare: astã-
zi, cândeste programatã
numirea în Parlament a
conducerii Autoritãþii
de Supraveghere Finan-
ciarã (ASF) pentru ur-
mãtorul mandat, majo-

ritatea parlamentarã s-ar putea declara
mulþumitã de ºpãgile primite din piaþa
de capital ºi ar putea valida conduce-
rea de pânã acum.

De ce spun cã ar
putea fi o zi mare ace-
asta, în care sã fie per-
petuatã incompetenþa
ºi corupþia la nivelul
supravegherii pieþei
financiare?

Nu se întâmplã
asta în fiecare zi?

Corupþia ºi incompetenþa - douã
specii de vampiri greu de separat - ata-
cã permanent toate domeniile vieþii
noastre sociale.

Avem poliþiºti care furã din Auto-
servire, avem vameºi care transportã
peste graniþã þigãri de contrabandã cu
maºinavãmii, avemunpreºedinte care
închiriazã unei bãnci o casã care nu-i a
lui, avem miniºtri de finanþe care se
angajeazã contabili la firme cãrora
le-au ºters datoriile ºi le-au apãrat de
Garda Financiarã.

Peste tot.
ªi atunci, de ce spun cã validarea

vechii conduceri ASF ar face din ziua
de azi una remarcabilã?!

Existã, totuºi, un motiv.
De obicei, vampirii sug noaptea.
Se ºi spune �noaptea, ca hoþii�.
Aici ar fi ziua.
La vedere.
Validarea pentru un nou mandat a

membrilor conducerii ASF ar fi echi-
valentã unei declaraþii explicite - �Da,
suntemmulþumiþi de ºpãgile primite ºi
mai vrem�.

Nu în fiecare zi te întâlneºti cu un
autodenunþ colectiv, în clar.

Existã, totuºi, probabilitatea sã fie
numitã o garniturã nouã la conducerea
ASF.

Ar însemna asta cãmajoritatea par-
lamentarã nu are politicieni corupþi?

Nu.
Ar însemna, doar, cã nu vor sã iasã

la vedere.
Nicu Marcu nu este necesar la

vârful ASF pentru ca malversaþiunile
din piaþa financiarã sã continue.

Cooperativa din piaþa de capital
este bine constituitã, stã pe picioarele
ei, este nevoie doar ca supraveghetorul
pieþei sã-ºi þinã ochii închiºi.

Asta poate face oricine.
Oricine poate sã tolereze conflictul

de interese, concertarea, manipularea
activelor nete.

Totul este rãsplãtit regeºte - sute de
mii de euro, anual.

(continuare în pagina 3)

20 martie 2023 - parlamentarii AUR protesteazã împotriva conducerii ASF, care s-a prezentat la audieri la Comisia de Supraveghere a Asigurãrilor din cadrulSenatului României, dupã falimentul Euroins. (Sursa foto: Agerpres)
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Theodor Stolojan:
“Echipa Marcu
n-a trecut clasa”
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Claudiu Nãsui, USR:
“ASF trebuie
desfiinþatã ºi fãcutã
o altã autoritate de
reglementare”
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Daniel Zamfir, PSD:
“Sub ochii ASF s-au
volatilizat sume
importante”
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Adrian-Felician
Cozma, PNL:
“Echipa Marcu a
avut un mandat de
nota 2”
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Mircea Coºea: “ASF
trebuie condusã de
specialiºti”
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Gheorghe Piperea,
AUR: “Fosta
conducere a ASF
trebuie adusã în faþa
instanþei”
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A cedat Federal Reserve
presiunilor politice?

N
u au trecut nici douã sãptãm-
âni de când preºedintele Fe-
deral Reserve spunea cã
�este prematur sã fa-

cem speculaþii cu privire la re-
ducerea dobânzilor�.

Acumtotul s-a dat peste cap,
iar pieþele au devenit euforice
ºi au dus principalii indici bur-
sieri la noi maxime istorice. La
ultima ºedinþã de politicã mo-
netarã din acest an, oficialii bãncii
centrale americane au discutat un po-
sibil calendar de reducere a dobânzilor
în 2024, cu pânã la 75 de puncte de
bazã.

Dupã reacþia iniþialã, au început sã
aparã ºi întrebãrile. Prognozeazã

Fed-ul o recesiune ºi încearcã sã o
combatã prin costuri de finanþare mai
reduse, mai ales cã America intrã

într-un an electoral? S-au am-
plificat problemele de pe piaþa
creditului acordat companiilor
ºi a celui imobiliar?

În opinia analistului econo-
mic Philip Pilkington, decizia a
fost luatã sub puternice presiuni
politice, dupã cumaratã pe con-

tul sãu de Twitter.
Opinii similare sunt exprimate pe

reþelele de socializare ºi de alþi analiºti
financiari, însã aparmai rar în presa fi-
nanciarã, unde se pune accentul mai
ales asupra perspectivelor foarte bune
ale unei �aterizãri line� pentru

economia Statelor Unite.
�Suntem conºtienþi de riscul cã am

putea menþine dobânzile ridicate prea
mult�, a declarat Jerome Powell în ca-
drul conferinþei de presã, iar apoi a su-
bliniat cã �suntem foarte concentraþi
sã nu facem aceastã greºealã�.

Dar oare greºeala nu s-a fãcut atun-
ci când dobânzile au fost reduse artifi-
cial ºi menþinute la minime istorice
pentru mai bine de un deceniu, inclu-
siv prin pornirea tiparniþelor?

Oserie de analize apãrute dupã ulti-
mele declaraþii de la Federal Reserve
amintesc �performanþa� bãncii centra-
le americane din anii �70 ºi considerã
cã situaþia se poate repeta.

(continuare în pagina 12)
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Candidaþii pentru
Consiliul ASF urmeazã
sã fie audiaþi astãzi
lAlexandru Petrescu - propunerea PSD pentru funcþia de
preºedinte al Autoritãþiil Falimentele City Insurance ºi Euroins
au marcat mandatul actualului Consiliul În piaþa de capital,
ASF a fost acuzatã cã a închis ochii la concertãrile de la SIF-uri

C
andidaþii pentru Consiliul Au-
toritãþii de Supraveghere Fi-
nanciarã (ASF) urmeazã sã fie
audiaþi, astãzi, în Parlamentul

României, pentru un mandat de cinci
la conducerea instituþiei ce suprave-
gheazã piaþa asigurãrilor, a pensiilor
private ºi piaþa de capital. Printre cei
care au ºanse mari sã ocupe o funcþie

în conducerea Autoritãþii se numãrã
Alexandru Petrescu, care este susþinut
de PSD pentru funcþia de preledinte al
ASF ºi Gabriela Horga, care este susþi-
nutã de PNL pentru funcþia de vice-
preºedinte ASF pe piaþa de capital.

ANDREI IACOMI
(continuare în pagina 4)


